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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 
 
 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша Марковић, 
 пуномоћник оштећених  Марина Кљајић, 
 сви оптужени, 
 и браниоци: 
- адв. Бранкица Мајкић - бранилац опт. Деветака и Девчића, 
- адв. Градимир Налић - бранилац опт. Радојчића, 
- адв. Војислав Вукотић - бранилац опт. Крњајића, 
- адв. Бранко Лукић - бранилац опт. Миодрага Димитријевића и 

Влајковића,  
- адв. Јасмина Живић - бранилац опт. Перића, 
- адв. Бранко Димић, бранилац опт. Јосиповића, 
- адв. Гордана Живановић - бранилац опт. Јована Димитријевића, 
- адв. Слободан Живковић - бранилац оптужених Стојановића и 

Бачића,  
- адв. Бранислава Фурјановић, бранилац оптужених Косијера и 

Стевановића, 
- адв. Радослав Шошкић, бранилац опт. Николајидиса. 

 
 

Приступио сведок Рајко Ловрић, а није приступио сведок Лазар 
Танасић, а писменим поднеском обавестио суд да због породичних 
обавеза, моли да се одложи његово саслушање за неки други термин. 
 
 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
Претрес је ЈАВАН. 
 
Главни претрес се наставља у 14 часова и 40 минута. 
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НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 

ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА 

СВЕДОК РАЈКО ЛОВРИЋ 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добар дан, господине Ловарићу. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Добар дан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само да Вам узмемо податке и да положите 
заклетву, па ћете моћи да седнете. Име оца? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Мало слабије сам чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ваш отац, име Вашег оца? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Мирко. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од оца Мирка, по занимању сте? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Пољопривредник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Пољопривредник, са станом, адреса? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Равно Село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Равно Село. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нема нека ближа адреса, само то? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, Равно Село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, где сте рођени, година рођења и место 
рођења? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ловас, Гајева 2. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У Ловасу. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Општина Вуковар. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Година рођења? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  1950. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Рођен 1950. године. Јесте ли у неком сродству или 
у завади са Љубаном Деветаком, Миланом Девчићем, Миланом 
Радојчићем, Жељком Крњајићем, Миодрагом Димитријевићем, Дарком 
Перићем, Радовамом Влајковићем, Радисавом Јосиповићем, Јованом 
Димитријевићем, Сашом Стојановићем, Драганом Бачићем, Зораном 
Косијером, Петронијем Стевановићем и Алексанром Николајидисом? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам, а многе и не познам, познам само ове из 
села. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Са оптуженима несродан. Бићете саслушани као 
сведок, као сведок сте дужни истину да говорите. Давање лажног исказа је 
кривично дело. Нисте дужни да одговарате на поједина питања, уколико 
би себе или неког свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, 
знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.  
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Пре него што кренете да дајете исказ положићете заклетву, 
прочитавши тај текст испред Вас. Изволите. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Хвала. Заклињем се да ћу о свемј што пред 
судом будем питан, говорити само истину и да ништа од онога што ми је 
познато, нећу прећутати. 
 
 

Сведок Рајко Ловрић, од оца Мирка, пољопривредник, са 
пребивалиштем у месту Равно Село, рођен у Ловасу 1950. године,  са 
оптуженима несродан, није у завади, опоменут, упозорен, а након 
полагања заклетве, изјављује: 

 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових четрнаест лица због кривичног дела ратни злочин 
против цивилног становништва. Предмет оптужбе је страдање 69 цивила 
хрватске националности у месту Ловас у октобру и новембру месецу 1991. 
године. Ближи предмет оптужбе је напад на Ловас, страдање цивила у 
нападу, затим убиства, телесна повређивања, противзаконита затварања 
цивила у овом периоду у селу и страдање цивила при догађају на 
такозваном минском пољу. Испричаћете суду, шта је Вама у вези овога 
познато, јесте ли у том периоду били у селу, а ако сте били, шта знате, кога 
од оптужених познајете, из којих ситуација? Изволите. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам био у селу на ослобођењу села. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Седите сада и спустите тај микрофон да Вас 
чујемо боље. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  После четири, пет дана после ослобођења села 
сам дошао, био сам ту на лечењу у Београду и када сам дошао кући, 
долазио сам до куће. У кући је била војска, на улици је било тенкова. 
Нисам могаи ни ући у први мах, нису знали ни ко сам н шта сам. Е онда су 
ме после пустили када су родитељи изашли и то. Онда, након пар дана, 
родитељи су ми рекли да је било и погинулих и рекли су ми да имају, 
постоје неке радне обавезе. Отишао сам доле, јавити се пријавити у 
задругу, јер сам сељак, радио сам са берачем. Отишао сам се пријавити и 
онда сам добио обавезу да идем око села да беремо кукурузе, да се то 
склања са њиве. Е то ми је било, овај, у доста дугом периоду, посао и 
обавеза. Е сада шта још. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, Вас је предложио бранилац оптуженог 
Милана Радојчића, ево он ће први да Вам поставља питања. Изволите. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добар дан, господине Ловрићу, хвала Вам што 
сте се одазвали да сведочите пред судом.  
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Молим? 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Хвала Вам што сте се одазвали да сведочите 
пред судом. Ваша супруга је овде већ сведочила, то Вам је свакако већ 
познато у мају месецу. Ево ја ћу Вас питати, када сте Ви отишли на то 
лечење и где сте били на лечењу, којим поводом, која је у питању болест, 
извините мало ако сам индискретан, али да знамо? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не, питање је, циркулациона болест, лечио 
сам се у Земуну код доктора Деклеве, у баро комору сам ишао. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А када сте напустили Ловас ради лечења? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па тај дан када сам кретао из Ловаса, упалио 
сам радио и у суседном селу сам чуо да је почео рат у Вуковару. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да је почео рат у Вуковару, је ли? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро и реците ми, по доласку назад, односно, 
хајте мало да видимо ту ситуацију у селу каква је била пре него што сте, 
кажете, отишли на лечење. Да ли су, какви су били, да ли можете да ми 
кажете кратко, какви су били односи у селу, међусобни, овај, 
међунационални, да кажем, у том тренутку некако и у тим месецима пред 
почетак самог? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Слушајте, било је вруће, било је неугодно, нико 
се са никим није дружио, нисмо се имали прилике, ја сам навикао да се 
дружим са свима људима у селу, са свима сам био добар. Међутим, није, 
тако и неколико пута сам извозио децу, јер ујутру жена када дође на посао, 
неколико дана сам их пратио. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Како мислите пратио, када извозите децу, где 
сте извозили децу, ван села? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не, у Футог сам на пример. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  У Футог? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, и жена дође ујутру на посао, ми смо кретали 
око 1 ујутру, жена дође у 6 на посао  и жене је питају, па куда сте ви 
извозили децу. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  У 1 ноћу сте напуштали? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Шта Ви закључујете, да је неко пратио Ваше 
кретање? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја то мислим, јер како ће другачије знати. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, ми имамо сазнања да је у Вашој кући 
држан неки састанак и какав је то, да ли можете да нам кажете, о чему се 
ради, пре напада на Ловас? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, ту се, овај, састанак, био је договор неки 
између Срба, јел, које је било и Хрвата да буде мир у селу, да нико никога 
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не напада, да једни друге штите и чак да се оде код војске, да се врати 
оружје што има, ако има то, то је војска тражила да се врати. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Реците ми, молим Вас, извините ако Вас 
прекинем неки пут, али чисто да, реците ми, молим Вас, ко је 
присуствовао, да ли се сећате, ко је присуствовао том састанку? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па било је нас једно четири, пет Срба, толико и 
Хрвата. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли неко име можда Вам је остало у сећању? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Знам, био је директор задруге Адам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Како му је презиме, да ли је то Адам 
Рендулић? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Адам Рендулић, био је Цирба Жељко, био је 
Жадањ Фрањо, био је Фрањо Кризманић и сада још некога  сам промашио, 
то. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Реците ми, молим Вас, на основу чега је 
изабрана баш Ваша кућа да се, по Вашем мишљењу и да ли је то неко 
рекао да се у њој обављају такви једни мировни, да тако кажем, разговори? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ми смо у центру и ми смо били позивани 
доле у центар, уопште ми нисмо смели тамо да идемо. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Срби? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Позивали су вас негде на састанак. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У центар где је тај Месни уред, где је то, ми 
нисмо смели да идемо сами, нас пар нисмо смели и онда су они рекли, 
хајде, доћи ћемо ту код тебе, па ћемо ту овај. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, ево ја ћу Вас питати, Ви сте Србин, ако 
сам добро разумео? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Ваша супруга је Хрватица. Да ли је то тачно? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Значи један мешовити брак, је ли тако? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И какви су били резултати тих преговора, да 
ли можете о томе нешто да нас обавестите, сећате ли се? Значи, 
договорили сте се начелно да чувате један другог, је ли тако? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли су та обећања, да тако кажем, потрајала, 
да ли је ту, овај? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ништа  од тога ја нисам приметио. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми, молим Вас, да ли сте знали да 
постоји некаква, на некакав начин организована војна одбрана села, овај, 
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Ловаса од стране житеља пре напада, да ли су постојали некакви кризни 
штабови, јесте ли чули о томе нешто? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, једино Хрвати су имали на уласку у село, 
они су имали своје пунктове и ту су проиуштали ко је требао ући и ко је 
требао излазити. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Како су, јесу то били наоружани људи? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Сећате ли се неког од тих својих мештана да је 
овај држао стражу са оружјем на улазу у село, излазу, да ли можете неко 
име да нам кажете или? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Он је сада покојни, Бато Полић, он је, када сам 
ишао у мој виноград, то ми је више куће пар метара, «куда идеш, шта 
радиш»; «па човече, да ли ти знаш чим се ја бавим», ја сам помагао толико 
у животу и код родитеља када су настрадали и све, рекох, «да ли ти знаш 
да је то моје и да ту идем». 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Овде је сведочио господин Цирба и господин 
Рендулић су сведочили овде и они су говорили о том састанку. Они су, 
такође, нама говорили овде да су они били на челу те цивилне заштите, 
пардон, Кризног штаба и одбране села и да су били наоружани, обојица су 
рекли, «калашњиковима» и пиштољима. Да ли су они  и том приликом 
долазили код Вас на преговоре са оружјем или у униформи, ако се сећате? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам видео са оружјем, једном смо приметили 
случајно, један од наших колега је приметио да има пиштољ ту у 
унутарњем џепу. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  У унутарњем џепу, дошао на преговоре са 
пиштољем, је ли? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Хвала. Кажите ми, молим Вас, да ли је Ваша 
кућа, на неки начин, претрпела некакву штету у том периоду пре напада на 
Ловас, да ли сте имали неку штету у кући? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесам, био сам запаљен, били су ми назад 
објекти где ми је био берач, цистерна, пнеуматска сијачица и тако. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Извините само да Вас прекинем, да ли је то 
било после тих преговора или пре тих преговора неуспелих? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја мислим да је после. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  После тих преговора. Кажите ми, ко Вам је 
помогао да се спасе та имовина? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па, 80-90% Хрвата. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Ваше комшије, суседи, Хрвати, је ли гако? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Из задруге већином који су радили, то је било 
после два сата одмах и онда су напуштали куће. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Окрените се мало ближе микрофону, због 
транскрипта. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Значи, Ваше комшије су Вам помогле да се 
угаси тај пламен, у Вашем амбару где је била смештена сва Ваша 
механизација? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  И комшија даље из села, он ми је први јавио, ми 
смо ушли у кућу да ручамо и он је исто Хрват. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Када се то десило, у које доба дана се то 
десило? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У 2 сата, после 2 сата по дану. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Дању, ноћу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Дању, дању. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Где сте Ви били и чланови Ваше породице? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У кући, ми смо пре дана радили на улици, 
нешто смо варили ја и отац и ушли смо да ручамо и тај човек у 2 сата је 
ишао из творнице код нас, погон «Борова», то нема пар минута и он је 
улетео у кућу и каже: «Гори вам назад». 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Јесте Ви закључили нешто или некада сазнали 
о чему се ради? Да ли је то био неки намерно подметнут пожар или нека 
случајност? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ја не могу тачно рећи, али сам чуо после да 
је неки Мијо Колић то запалио и то је једна жена то и посведочила, али. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је та жена такође из Ловаса? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је она Српкиња или Хрватица? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Хрватица. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Хрватица? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Хоћете ли да нам кажете то име или? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не бих, ради њене безбедности. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, реците ми, молим Вас, овако, када сте 
се вратили, кажете, у Ловас, затекли сте војску неку у дворишту, је ли тако, 
«у мојој кући», ако сам Вас добро разумео? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, јесте. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Је ли та војска ту биваковала, да тако кажем, 
боравила или била на коначишту, шта како? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Она је, старешине су преспавале, у кући смо им 
дали да спавају, а војска је остала била по шупама, гаражи, као на 
обезбеђењу неком. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, е сада хоћу да Вас питам мало то када 
сте дошли у село, шта сте уочили, да ли је било значајно присуство војске 
у селу и како се оно манифестовало? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ми главном цестом када смо ушли ту од 
Товарника, срели смо два тенка и још ови, у дворишту је било камиона., 
возила. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  У Вашем дворишту? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, а реците ми, молим Вас, јесте ли 
приметили присуство војне полиције у селу од тог тренутка када сте 
дошли па надаље? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па надаље јесам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Разликујете их како? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Они су носили те беле опртаче. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, када смо код белих ствари, јесте ли 
приметили некакве беле крпе на оградама, на кућама када сте дошли или 
нисте и знате ли о чему се ради? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Нисте? Кажите ми, молим Вас, овај, јесте ли 
Ви носили неку белу траку на руци? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је носила Ваша супруга? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је она Хрватица, извините још једном? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Јесте, хвала. Кажите ми, молим Вас, шта се 
дешава по Вашем доласку у село, овај, да ли се јављате некоме, да ли Вас 
неко тражи, Ви и супруга, да ли можете нешто око тога да нам кажете или 
Ви сами негде одлазите? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ја сам се јавио, тако су родитељи рекли ,да 
треба да се на радну обавезу јавити. Отишао сам у задругу, у машинску 
радионицу. Тамо се јавио и одатле сам добио распоред. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли се сећате, коме сте се тамо јавили? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Милану Миљковићу. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, и какав сте добили распоред? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  За бербу кукуруза, пошто сам ја берач имао и 
радио са берачем и ранијих година. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Мислите са машином? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, машина која бере кукурузе. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро. А како је било организовано то, где сте 
брали, то у сеоском атару, је ли то кукуруз задружни или је то кукуруз са 
приватних парцела? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Већина око села, око села што је ближе, да се 
чисти, да се. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А шта је Ваша супруга радила? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Она је ишла у кухињу, правила је храну и то, 
шта је добила по распореду, некада чисто, некада пере, некада ово, некада 
оно. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Овај, кажите ми једну ствар, овај, ту у задрузи 
када сте ишли у њиву да берете са тим берачима, јесте ли имали некакву 
пратњу, да тако кажем, или обезбеђење, чуваре? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам, ја сам ишао одмах после полицијског 
часа и тако сам се враћао пред сам полицијски час и нисам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А био је уведен значи полицијски час. Знате 
ли ко је увео полицијски час? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Е не знам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Не знате? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми, овај, да ли је било стража на 
уласку и изласку из села у том периоду? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И ко је држао те страже, сећате ли се? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Хрвати. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Не, не, ја не питам за период пре, него после 
ослобађања Ловаса, када сте се вратили Ви и госпођа, да ли је тада била? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Једино војска што је држала. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, кажите ми, молим Вас, да ли су даване 
неке пропуснице у том периоду? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, војска је давала у кући од Стеве 
Брајковића, ту је војска давала пропуснице ако хоћемо да идемо за Србију 
или негде. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А кажите ми, молим Вас, овај, Ваша супруга је 
значи радила у кухињи. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  За тај Ваш рад, ти радови иначе, јесу ли и 
шире били људи ангажовани у задрузи на раду, жене и мушкарци, да ли је 
то представљало неку радну обавезу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па јесте. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А кажите ми, да ли је та радна обавеза на неки 
начин плаћена била Вама и осталима? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, ја сам добијао нешто гориво, нешто у тим 
боновима и тако. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, јесте могли нешто за те бонове да 
купите, негде? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Моја жена је то куповала, у трговини си могао, 
колико ја знам, све у трговини да купиш. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, кажите ми, молим Вас, овај, и колико 
сте били ангажовани на томе, јесте ли имали још неке обавезе у селу, осим 
тих обавеза? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па када се завршила берба, ишао сам и 
приватно да берем кукурузе свима редом, а после сам ишао возити дрва за 
село. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми једну ствар, Ви сте, овај, кажете, од 
једног до другог полицијског сата били углавном у њивама и то имамо у 
виду, али реците нам, да ли сте Ви тада, да ли Вам је познато, да ли је било 
у селу, да ли је било некаквих затвора? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Чега? 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Затвора? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја нисам чуо, ја нити сам долазио доле, а ако ме 
неко није позвао, а. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Овде су многи сведоци говорили да је било 
затвора и говорили су о полицијском неком притвору. Јесте ли били некада 
у полицијској станици, знате ли где је била полицијска станица? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Знам где је била, ту је била где се пропуснице и 
одмах следећа зграда је била полицијска и онда Месни уред. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И, јесте ли били у тој полицијској станици за 
то време? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Само у пролазу. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Само сте пролазили? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јер то је у центру села. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, јесте ли, кажите ми овако, јесте ли Ви 
овај, на неки начин узимали учешћа у некаквим, да кажем, војним или 
војничким дужностима у селу Ловас и да ли можете да ми кажете, да ли 
сте били припадник територијалне одбране или полиције или некога, шта 
можете о томе да ми кажете? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У почетку сам био пар пута, ја и родитељи, ја и 
мој отац и стварало се једно, нас једно петнаестак, двадесет људи, и све су 
то били старији људи. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А кажите ми, када сте Ви то постали, овај, 
члан те територијалне одбране, припадник, када је то било? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У којем месецу, ја сада тачно не знам. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је то било одмах по Вашем доласку у 
Ловас или кроз неко време? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  После, после. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А реците ми, да ли можете да ми кажете, како 
се то десило, где сте постали, јесте ли имали неку униформу, јесте 
задужили неко оружје? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам имао оружје, али сам имао униформу 
СМБ стару, као резервиста. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, а ко Вам је био командир? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Био је тада одређен после Милан Радојчић. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Милан Радојчић је био? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли се сећате, отприлике, колико је то дана 
било од дана када сте се Ви вратили у село, када је Милан Радојчић 
одређен? Јесте ли Ви присуствовали када је Милан Радојчић одређен за 
командира? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па били смо доле у општини, у том ходнику, ту 
нас је један официр постројио, одредио и рекао да ће нам он бити 
командир. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли се сећате, како је изгледао тај официр и 
који је чин имао или шта је био? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па звездица је неколико имао, сада колико је, ја 
напамет не знам, а није био јак, онако један од средњих људи, сада. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро и кажите ми, овај, шта сте Ви у оквиру 
те Ваше дужности, шта је та територијална одбрана обављала, ко је, шта су 
они радили, да ли су давали неке страже негде? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ми смо имали три пункта – један ту испред 
Месне заједнице, један испред вода, како да зовем, водовода а један испред 
школе. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми, да ли сте Ви користили оружје 
некада или пуцали у то време, сећате ли се? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А да ли се пуцало у селу, мислим, него да ли је 
било? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, особито преко ноћи.се доста пуцало. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли можете мало да нам опишете, како се то 
дешавало најчешће? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Када падне вече и ноћ, када један метак опали, 
сада гледаш са ове стране, сада са свију страна, само појединачна паљба је 
била. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је тако сваку ноћ било од када сте се 
Ви? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Сваку ноћ. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је било неке ноћи да није било таквих 
дешавања? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па после када се умирило, када се. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Онда је кренуло набоље, јел? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми, молим Вас, овај, извините, нећу 
још много да Вас мучим, реците ми, молим Вас, да ли је Ваша шира 
породица имала некаквих непријатности? Да ли је неко у Вашој породици 
овај, можда претучен? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Тога се сада не сећам, једино мамин стриц је у 
оном рату. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Не, не, сада, да ли је неко имао неких 
непријатности у Ловасу од Ваше родбине? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па када су дошли за мај, једва  су се извукли, 
одмах су се окренули назад и почели су их контролисати, уредници 
Хрватске. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И куда су се вратили, куда су отишли назад? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Они су за Товарник на воз и овај, вратили се 
одмах тај дан назад. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А одакле су они били дошли Вама у посету? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Из Београда један, а сестра из Новог Сада. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро и шта су имали некаквих проблема са 
редарственицима или са ким, је ли тако, приликом доласка? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Реците ми, да ли сте Ви, да тако кажем, 
помогли неким сгановницима, на још неки начин, осим што сте дали Ваш 
кров да буде место где ће се покушати некакав нормалан људски договор, 
да ли сте помогли још неком Хрвату да се спаси некаквих неугодности? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, ја и жена и једном смо кућу спасли, једног 
смо извозили до Шида, ко је год дошао за било какву услугу. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли можете неко име од тих да нам кажете 
коме сте помогли, кога сте одвезли? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Марко Сабљак, његову жену, њему маму и 
његовог сина смо возили до Брчкога и тамо је он наставио својим колима, а 
ја својим, а ја сам га дотле пратио и ишао са њим, јер је он ујутру дошао. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли Ви данас имате са тим људима некакве 
добре односе? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Добри смо, добри. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Кажите ми, да ли Вам је познато нешто, да ли 
је Ваша супруга помогла некоме? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, у том строју када су били у задрузи, рекла 
ми је да је Вјекослава Балића, да им је речено, ако за некога гарантују, да 
могу да га извуку из тог строја. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  О чему причате, о каквом строју,  реците нам? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ти су седели у задрузи, ти Хрвати које су 
довели ту. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И Ваша супруга је помогла да неко од њих, је 
ли тако, овај, изађе из тог. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Она је Вјекослава Балића, да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Односно строја. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Добро, кажите ми, молим Вас, само још пар 
питања, реците ми, да ли је пре тог 10.10,, пре напада, пре Вашег одласка, 
да ли је било припадника зенги, хрватској МУП-а, причувног састава или 
активног састава у Ловасу, да ли се Ви  сећате неке такве ситуације? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, јесте, било је у школи, било је 
стационирано, кроз село су се возили комбијима, свакако отворених врата, 
доста пута уперено оружје према кућама. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А је ли Вам позната Сора? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ко? 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Сора, Сора, тако једно место? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, то је једно пољопривредно добро. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли се сећате, шта се тамо можда дешавало, 
да ли сте знали нешто о томе? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја нисам видео, али сам чуо да су тамо биле 
обуке неке. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Чије обуке? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  :Од хрватских војника. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Реците ми, молим Вас, јесте ли Ви видели 
неке, Ви сте чули када сте се вратили у село, да ли сте Ви чули нешто о 
томе да је ту било некаквог страдања становништва и да су неки Ваши 
суседи погинули? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Чуо сам да је неколико у ослобођењу Ловаса, да 
је неколико погинуло. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  За кога сте чули да је погинуо и да ли сте чули 
нешто, мислим, просто? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја колико се сећам, да је Туна Јовановић, сада 
још ко, после је било, после тога ваљда и онај Јонак неки, је ли он у нападу 
или после напада, али и он је нађен, ја мислим и Драгош Пејић. Е сада. 
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Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Реците ми, да ли сте Ви видели неко од тих 
тела или? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  И тако даље. Реците ми, у задрузи, да ли су и 
неки Хрвати, Ловашчани овај хрватске националности носили униформе 
ЈНА? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте и са мном су брали кукурузе, тај Вјекослав 
Балић је са мном брао и Острун, ја мислим Јосип да се зове. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Јесу ли они носили оружје? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нису. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Нису? Који су носили униформу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  СМБ. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Старе оне? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да, старе, оне прве, да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Кажите ми, молим Вас, да ли сте присустовали 
било каквом малтретирању месног становништва, Ви лично? Ја ово све са 
оградом причам, знам да сте били у атару на берби, али да ли сте можда 
присуствовали некаквом том чину? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Да ли је било некаквог исељавања овај 
Хрвата? Рекли сте, некима сте и сами помогли да оду. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте било, али већином се то дешавало када су 
из Западне Славоније код нас  у село долазили, људи који су се исељавали 
из Хрватске. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  С.рби из Западне Славоније? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, долазе овамо. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Насељавају се у Ловас, а ови беже на другу 
страну? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  А не знате, ко је то организовао пресељење 
тих Срба и то све? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не знам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Ето то је за сада, хвала Вам најлепше на 
Вашем сведочењу. Немам више за Вас питања. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Има ли оптужени Радојчић питања, нема? 
Тужилац, изволите. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Заменик тужиоца Небојша Марковић. Кажите 
ми, бранилац Вас је питао о тим хрватским снагама што сте рекли да су 
долазили комбијима и да су уперили пушке у куће. Када је то било у 
односу на ово време када је био овај напад, у ком месецу се то дешавало? 

ВР
З0

38
0



15/29 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 16. јуна 2011. године 
 
 

Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:   То је било негде после маја, одмах, моји су 
дошли за мај, по томе се најбоље сећам, тај рођак из Београда, они су 
дошли за мај и од тада је, они су стационирани били у школи и кроз село 
шпартали до другог села и тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   И колико су дуго ту остали? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Е па сада, доста дуго су били, а сада колико 
дуго, то не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Је ли доста десет дана, петнаест дана, два мсеца, 
да ли можете мало ближе да определите? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ја мислим сигурно да је било барем два 
месеца 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Рекли сте, говорили сте о овом састанку у Вашој 
кући између Хрвата и Срба, рекли сте који су Хрвати били. А ко еј испред 
Срба преговарао? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Био сам ја, био је мој тата, био је Воркапић 
Илија, био је Воркапић Милан, један и још један Воркапић Милан, други  и 
сада не знам још  ко, толико. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   И нисам схватио, шта се на том састанку, шта је 
био закључак? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ: Па закључак је био, ако дође до неке гужве, да 
неко, да једни друге чувају, да се пазе, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да ли се ту помињало да се евентуално 
преговара и са ЈНА? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, речено је да се иде, они су били између 
Шида ту у атарима, да се иде тамо и да се оружје  врати, да се нема оружје 
и да ће бити мирније, међутим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Јесу били после преговори са војском, да ли Вам 
је нешто о томе познато? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја нисам био, али сам чуо да је једном и тај 
директор ишао и да то изгледа није успело и. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Добро. Причали сте о томе, како је то код Вас 
било запаљено. А ко је Вама јавио да то гори? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Жико Шигурић, он је ишао са посла, он је био 
ватрогасац у «Борову» и он је ишао крај моје куће, пролази кући и. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А шта је он по националности? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Хрват. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Хрват? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А после ова жена, ако сам добро разумео, Ви ме 
исправите, која Вам је рекла ко је то учинио, исто је Хрватица? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, јесте 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Кажите ми сада у вези овога, када сте се Ви 
вратили овај у село, јесте када сте се вратили, јесте Ви задужили ту 
униформу коју помињете или сте Ви њу имали од раније? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Имао сам од раније. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Имали сте од раније? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, као резервиста, 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Јесте је одмах обукли када сте почели да то 
радите? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, када сам добио обавезу, онда сам је обукао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А пре тога сте у цивилу били? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да то је било пар дана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Ишли сте у брање, колико дуго сте то радили? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У пољу, јел? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па шта, било је тога посла доста, нешто сам за 
обавезу, а нешто сам после ишао приватно и људима. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Питам за ово прво време, за задругу, јесте Ви 
раније радили у задрузи? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, ја сам приватно, али не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А кажите ми, овај, ко је купио тај кукуруз када 
Ви тамо са тим берачем оберете? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па већином ко је био од газда, возило се њима, а 
ако је у селу било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Молим, нисам разумео? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ако је газда био у селу, њему се возило. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Не за задругу, питам за задругу када сте брали 
кукуруз, ко је купио? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То се приватно брало, не задружни кукуруз, од 
приватних њива око села. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А јесте уопште радили, кажете, ишли сте у 
задругу и добили радну обавезу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, они су направили распоред да се иде брати 
око села. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Приватно? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Али, ко је купио, јесу ти власници купили или 
неко други? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Власници, који су год били при, у селу, то је 
њима ишло. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:    А ако нису били присутни власници, ко је купио 
онда кукуруз? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Е сада то, ја га возио нисам, ја сам само брао, не 
знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А јесте били присутни када се купи или то нисте 
ни видели? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па то приколица долази, кипује се и вози. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А јесте Ви били присутни када дође приколица 
или нисте били присутни? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја искипујем а он вози у село а куда вози, не 
знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Не, не, ја питам за купљење, ко товари у 
приколицу или то иде директно из берача? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Директно иде, кипује се као шљунак или ово 
што се товари. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Тако ми кажите. Кажите ми, јесте имали неко 
наоружање, било да сте имали код себе, било да Вас је неко задужио, то од 
почетка, мислим? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  После када сам био то на обезбеђењима тих 
објеката, онда сам добио обичну ову. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Раније нисте имали? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Раније нисам имао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А јесте некада Ви одлазили да  обезбеђујете када 
неко треба неке радове ван села да овај држи, па да будете тамо са тим 
наоружањем? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, ја сам иначе инвалид на око, тако да нисам 
пуно, овај, ништа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Добро, кажите ми, говорили сте о том случају 
када је Ваша супруга, када Вам је рекла да је неког спасла, да га је 
издвојила из строја, али хоћете ли ми описати, у вези код догађаја, када је 
то било, ког дана? Јесте Ви чули за догађај на минском пољу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Чуо јесам, али нисам био ту. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А то када је Ваша супруга  спасла неког, да ли је 
то у вези са тим минским пољем нешто, да ли је тај догађај? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То је између тих људи који су седели у хадрузи 
у дворишту на клупама тих људи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да ли знате, како су они дошли, да ли је неко од 
њих позивао, како су дошли у задругу 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да ли знате, да ли је ишао неко по селу да 
објављује, треба неко да дође у задругу? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То нисам чуо, једном сам само чуо где је 
добовало, да се дође који год могу да раде, берба грожђа ово, оно, ето то 
што сам чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Је ли то тај случај када су се ти људи после 
затекли на тим клупама како кажете или је то неки други пут? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То је неки други случај, када је требало да се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А тога дана када су скупљени, нисте чули? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам ја ни био ту, нисам то чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да ли нешто знате о томе, помињали сте да сте 
за неколико жртава чули када сте се вратили у село после напада, да је 
било неколико људи који су настрадали. Да ли знате где су они сахрањени 
и на који начин? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не знам, ја мислим да су у селу, сада ја 
нисам видео када се сахрањивало. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Не знате да ли су појединачно или је била нека 
заједничка гробница за више људи? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам видео, али сам после видео да је била 
заједничка гробница, сада. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   То сте накнадно сазнали? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   А кажите ми, да ли сте сазнали колико је људи 
страдало на том минском пољу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Да ли знате, где су они и на који начин 
сахрањени? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Ни накнадно нисте сазнали? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Видео сам велику гробницу, е сада јесу то ови 
или су купљени око села, е сада, то је на месном гробљу углавном у селу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:   Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли има даље од оптужених питања, нема? Има 
оптужени Деветак, изволите. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Хвала. Добар дан, Рајко, оптужени Љубан 
Деветак. Рајко, само два, три питања ћу ти поставити кратка, кратко 
одговори. Да ли су тих првих дана у селу Ловас претучене неке твоје 
рођакиње? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не чујем те добро. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли су тих првих дана претучене у селу при 
претресу кућа неке твоје две рођакиње? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесу, ујна и тетка. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Како се зову њих две? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Молим? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Њих две, како се зову? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Зораја Миољка и Зораја Даница. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Тетка ти је Даница, а ујна ти је Миољка. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, а ујна Миољка. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Оне су иначе живеле саме после смрти твог 
оца? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Саме, после смрти, да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли је истог тог дана испрепадан и претучен 
Сабљак Марко, звани «Бели», тај твој комшија кога си пратио до Тузле, да 
ли знаш то? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Он је рекао да је добио батина, али да ли је тог 
дана, то не могу да се сетим, а њега сам одвозио када је требало отићи. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли сте се срели по повратку у Ловас, ти и тај 
Марко? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесмо. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли те је можда питао за мене? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  За Љубана? Питао је где си и шта. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли је поруку неку послао? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Молим? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли је поруку неку послао, питам? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  По мени није. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Није ме ни поздравио? Питао сам, да ли ме је 
поздравио? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте, слабије чујем, па. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Рајко, ти си поред ратарства се бавио и 
сточарством, је ли тако? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   На велико, једино се не сећам да ли си чувао 
овце. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А реци ми, да ли си знао да у селу има више 
стада оваца, да између осталих, овај, је имала и задруга? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Баш у то критично време када се заратило? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Реци ми, можда знаш, овца ако се остави негде 
у атару, без чобана, да ли се она враћа навече у свој тор уобичајени или 
стоји стално на истом месту или иде за пашом, буквално, да ли је луталица 
или неко ко остане да се не сналази? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јебем му матер, ја мислим да се враћа кући, сада 
ја. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли знаш, да ли је онај Мајер да ли је био 
чобанин? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли си икада чуо да је он овце своје оставио 
да саме лутају по атару? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисам, нисам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Значи то би био разлог, зато што би направио 
негде штету? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Иначе се враћају, иду за храном. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од оптужених, да ли има неко? Изволите. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Добар дан, оптужени Жељко Крњајић. Питао 
бих те, господине Рајко, да ли се сећаш првог већег инцидента 1991. 
године у Ловасу, нормално? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Једино пре рата знам да је теби неко на кућу 
пуцао и твојима, е сада то друго, не могу се сетити сада за нешто друго. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли се сећаш, да ли ми је пуцано на ауто када 
сам ишао на посао? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  За то се баш не сећам баш сигурно. То сада ја 
сам у пролазу више, е сада било је догађаја, узбуна, сваки час да. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Питао бих те, да ли познаш ти Бранка Савића, 
званог «Брацо»? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  То је мештанин Ловаса? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли је то Србин? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Није. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Молим? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Није. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  А шта је? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ја мислим Бранко Савић, да му је мама 
Хрватица, а тата шта му је био, ја сада баш. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Тата Чедо? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Чедо, да. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли му је тата Србин? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја сада нисам сигуран је ли је или није. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Добро. 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Били смо добри, а не знам које је 
националности. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Пошто се овде барата неком бројком од 120 до 
160 Срба у селу Ловасу, када бих ти дао папир и оловку, да ли би ти могао, 
колико би ти могао Срба уписати да је било 1991. године у селу, пре тих 
догађаја? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да, па ја не верујем да је било двадесет кућа 
и то све куће, да је било троје, четворо, петоро, ја не знам,  ретко која кућа 
да је била, не верујем да је и толико било. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли је било више од шездесет Срба? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ту, тамо, можда бих само са улице на улицу 
набројати једно по једно, све колико је било особа. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли познајеш Бранка Божића? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, то је моја генерација, са мном је у школу 
ишао. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли је он живео у Ловасу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесте. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  А пред рат? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Отишао је, када сам ја дошао, није га било. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  А да ли си 1991. године видео Бранка Божића у 
Ловасу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Јесам, један дан смо се срели доле у центру на 
кратко и видео сам га. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли ти је он рекао када је дошао у Ловас? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Нисмо о том причали, већ неким послом је 
рекао да је дошао, а којим, сада ја ти не могу рећи. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Да ли ти знаш, да ли је он 10.10. био у Ловасу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Тачно по датумима ја ти не могу рећи, али 
углавном сам га видео, сада. 
Опт. ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ:  Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Даље од оптужених, изволите. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте за те две жене што су 
повређене.  
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Шта кажеш? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Малопре Вас је Љубан Деветак 
питао за те две жене што су повређене, тучене. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не разумем. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Те све жене што су тучене, што су 
повређене, те рођаке? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Када је то било? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па, јебем му матер, не знам сада по датуму, по 
месецу ти не бих знао рећи. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Месец, не мора датум, да ли је био 
октобар, новембар, децембар? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не знам, ја мислим да је пред јесен, пред зиму, 
ту негде је било у јесен, зима, знам да је била,  сада тачно датум не бих ти 
знао рећи. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Пуномоћник да ли има питања? Нема. Реците нам, 
господине Ловрићу, када сте се Ви тачно вратили у Ловас? Кажете, ишли 
сте у болницу, када је то било? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па јебем ти, негде када је тачно било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ближе микрофону, не чујем Вас, ближе 
микрофону. Да ли ме разумете шта Вас питам? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Разумем, сада мислим, не могу да се сетим којег 
дана, којег је то датума било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не морате тачно датум, него оријентишите се 
према или нападу, или догађају на минском пољу или? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  После напада, па то можда четири, пет дана 
после напада на село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Четири, пет дана после напада? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте били у време када се десило оно на минском 
пољу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, али сам онда био у њиви. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  У послу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, то када сте ишли у те радове то на 
њиве, јесте ли имали неку оружану пратњу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, ја нисам никада имао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. Реците ми, када долазите у село, да ли 
затичете Ваше мештане Србе које знате наоружани са униформама? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја сам само на улазу је била већином војска, на 
свим улазима у селима и то је био улаз и излаз. 
 ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, то смо чули да сте видели војску, али 
Ваши мештани, Срби, да ли их затичете? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Они су били већином  ко је био доле у центру, 
ко је био у полицији, тај је имао своје, ко је био у овом Месном уреду, а 
овако, нисам ја могао видети. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте виђали Ваше мештане Србе у униформама 
под оружјем? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Једино Милан после када је био у ТО, он је имао 
оружје. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта, Милан је једини наоружани Србин у Ловасу 
био? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Љубана нисам видео, Милорад је покојни био 
полицајац, њега сам виђао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте виђали ове Илију Кресојевића, па овог 
Јапунџу? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Он када је био на стражи, онда је држао, али да 
је носио по селу, то га нисам видео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ми смо овде чули од сведока бројних да су скоро 
сви Срби мештани мушкарци били наоружани и под униформом? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Али, то се оружје носило, ја и мој тата, када се 
иде на стражу и када се иде на то обезбеђење. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  А овако, шта? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, овако се није носило, ја никада нисам њих 
видео да по селу узму оружје и да носе по селу оружје. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, ко је сачињавао власт у Ловасу? Ви 
долазите после четири, пет дана, шта затичете, ко је сачињавао? Помињете 
неки Месни уред, милиција? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па у Месном уреду је био главни Ђуро 
Продановић и био је када сам ја дошао, Саво Клисурић. У задрузи је био 
Љубан и сада још, у полицији је био покојни Милорад, Мићо Девчић, кога 
сам ја познавао, а друге нисам ни познавао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта се дешава у селу? Ми имамо овде, према 
наводима оптужнице, а и према наводима бројних сведока, изузимајући 
ове догађаје на минском пољу, напад, једно 27 људи је убијено, шга се то 
дешава? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па откуд ја знам шта се дешава. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта, све време, где сте Ви били? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ја сам раније био, брао кукуруз. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте ли чули нешто? Овамо сте чули неке ствари 
које нису у Ловасу, да је нека Сора тамо, а за Ваше село, јесте ли чули 
нешто? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па, Торо је нама у атару нашем, то је у нашем 
атару салаш један, како, ако Вам је јаснија слика. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Та Тора, то је у нашем атару направљено једно 
пољопривредно добро и то је ту било, а то је, како бих рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  То је нешто друго, сада. Бранилац Вас је питао за 
неку Сору, а Би сте рекли да сте чули да је тамо била обука зенти и то. 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  То сам чуо, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте ли чули када је то била обука зенги? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Е то по датуму, не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не знате? А јесте ли чули да је на тој истој Сори 
била ЈНА после зенги? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  На Тори. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Сори, је ли то нешто друго Тора и Сора? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Није, није, Тора је то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Сора има тамо код Опатовца. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да, оно је торањ у Вуковару, а ово је Тора, то је 
тај салаш што сам рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта сте рекли, власт у селу Ђуро Продановић и 
овај Клисурић, јел? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Он је у Месном уреду. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, нама су овде били бројни сведоци, могла 
бих сада да набрајам, велики списак људи, који су рекли за Љубана 
Деветака да је био командант села. Шта Ви на то кажете? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја колико сам чуо и колико сам видео, он је у 
задрузи био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте га виђали у униформи? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Под оружјем? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Никада? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Никада, само мантил, капа и тако, шешир и. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ко је био тамо командир у тој милицији? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ко је био командир у милицији, да ли знате? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја лично не знам, али знам да је радио од наших 
људи покојни Милорад и Мићо, а ко је командир био, шта је командовао, 
ја то не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, под чијом командом су били ти неки 
Ваши наоружани мештани, Срби, ти који су имали и оружје и униформу, 
под чијом су они командом били? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па ТО, то је Милан био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од када је то? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од када? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па од када смо се вратили, од када су нам дали 
распоред, када су нам дали распоред после бербе кукуруза, тога свега, 
онда. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од када је то? Да ли Ви знате, од кда је он био 
командант територијалне одбране? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  По датуму тачно сада не бих Вам могао рећи, по 
датуму тачно сада, прошло је јако пуно година. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нама су овде били сведоци, могу и да цитирам, 
Иван Мујић, Берислав Филић, Љубодраг Јелић, Петар Вулета, Никола 
Вуковић, Михајловић Борислав-«Бата» који кажу да је он био командант 
територијалне одбране? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја то нисам доживео и видео. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Судија, имам примедбу на Ваше питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Немојте ме прекидати. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Извините, после је касно, не можете 
постављати таква питања. 
 
 Опомиње се адвокат Градимир Налић да не прекида 
председника  већа док води испитивање. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не можете да ме прекидате. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Извините, ја имам право да приговорим на 
Ваше питање и да тражим мишљеље већа по том приговору. 
 
 Још једном се опомиње адвокат Градимир Налић под претњом 
новчаног кажњавања, да не узима реч без одобрења председника већа. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Господине Ловрићу, реците ми да ли Ви знате, ја 
Вам цитирам да су бројни сведоци рекли за Милана Радојчића да је био 
командант територијалне одбране. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И да су били под његовом командом. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ми, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Пре овог периода, Ви сте у свом исказу врло тихо, 
тајно рекли, одређен је за команданта. Одакле Ви знате када је он одређен 
за команданта? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па када смо били у општини, у том холу, онда је 
једно војно лице одредило. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли Ви знате да је он тада званично, да је  пре 
тога, да ли је пре тога био командант? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не знам, откуд знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Немате таква сазнања 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Немам. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја Вам управо цитирам исказе сведока који су 
тврдили, чак да је био командант пре тога. Иван Мујић каже да се од првог 
дана представио као командант. 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Молим? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ: Не, то ја не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Та сазнања немате? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ: Да је прије био, то не знам. Е тада када смо били 
у том ходнику, тада су нам рекли, он је најмлађи, то су били, ја сам био 
најмлађи међу њима, то су све били стари, и мој отац, његова генерација, 
који смо обезбеђивали тај водовод што сам рекао и испред Месног уреда и 
испред школе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми, да ли знате за неко страдање, бар за ове 
Ваше комшије, рецимо, Анка и Антун Јовановић, Јосип Јовановић, јесте 
чули нешто за те људе? Да ли знате те људе? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Па тај Туна је у мојој улици. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта се њима десило, јесте ли бар чули? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не знам, ја сам чуо да је код њега запаљено и да 
је убијен и он и жена, а сада како и на који начин, ко је то, ја Вам не могу 
рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта им се десило са овим сином Јосипом? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја не знам, то ја, чуо сам да је погинуо, а како, ја 
не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, јесте ли чули нешто везано за овај 
догађај на минском пољу? Тада сте били у селу, шта се то десило, ко је то 
те људе окупио? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја сам био на њиви, 99% горе, ја дођем у 5 сати 
пред полицијски час и у кући никуда. Чак смо имали проблема када 
хоћемо стоку да намиримо, ако изађемо из дворишта, није се дало, војска 
хоће да пуца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Чули смо овде од многих Ваших мештана да сз се 
исељавали из села, да су преживљавали страшне тортуре поједини. Јесте 
ли чули нешто за то? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Неки су чак причали да су у децембру месецу 
тучени, мучени и ранији пре тога, да су затварани у неком затвору у 
Месној заједници. Да ли сте чули нешто о томе? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја их нисам видео и нисам чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Никаквих сазнања у том правцу немате? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Ја их нисам видео, ниједнога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли знате Емануела Филића? 
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Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли Вам је помињао он нешто, да ли сте некада 
разговарали са њим у вези овог догађаја? 
Сведок РАЈКО ЛОВРИЋ:  Он је био сељак као и ја, прије јесмо пуно, а у то 
време, нити смо се виђали, нити ишта. Он је исто имао берач, али нити је 
излазио нити  брати, нити ништа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, изволите колега Налићу, у чему је 
проблем? 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Ја сам Вама рекао у чему је проблем, само што 
нисам рекао у микрофон да се сними. Проблем је у томе, што сте Ви мене 
сада опоменули упркос томе што сам ја тражио само лепо реч да бих 
приговорио на Ваше питање и евентуално, овај, добио одлуку већа везано 
за то. Али, овај, начелно приговарам таква Ваша питања, та природа 
Ваших питања, када набрајате шта је ко рекао сведоку и остало, по мом 
мишљењу представља недозвољен начин испитивања сведока, нарочито ме 
брине то што је Вама очигледно пала пажња, па све оно што је сведок већ 
одговорио, изричито рекао сећа или не сећа, Ви њега поново питате, па по 
два, три пута понављате, овај, инсистирате на том испитивању. Ово ако 
спомињете некакву тортуру, не знам да ли сте запазили да он управо 
говори да су њему претучена два члана породице. Ето то је пример тортуре 
који је он нама овде изнео. Да је знао неки још, вероватно би изнео. И ја 
просто не разумем зашто Ви мени не дате реч, када ја најљубазније, 
најнормалније тражим, зашто доводите стално у грубе ексцесе ову 
ситуацију. Ја да подсетим, Ви водите поступак на начин да ми никада ни 
по једном нашем приговору, не добијемо адекватан одговор какав је 
предвиђен по Законику о кривичном поступку и понављам не знам који 
пут и више нећу понављати, али овакво испитивање сведока по мени 
представља изнуду исказа, понављам то други пут. Ето то је моја примедба 
на Ваше укупно испитивање. Овом сведоку сте више пута постављали исто 
питање. Овај сведок је рекао где је постављен, ко је поставио команданта и 
остало. Врло ме занима, зашто не питате, на пример, сведока о некој војној 
акцији шта је чуо, да ли је војска ту нешто, продубите мало та питања, јер 
Ваше је да утврдите и овај, оне чињенице које окривљенима иду у прилог. 
Неким окривљеним иде у прилог једне чињенице, а другима друге. Ваше је 
да утврдите истину, али тако се она не може утврђивати.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Утврдићемо је до краја, господине Налићу, ништа 
не брините. Што се тиче тих Ваших питања и начин на који Ви постављате 
питања, Ви само дотакнете нешто и нећете да се разјасни ни када ни докле 
ни шта. И исти такви су одговори сведока. Ја могу и да Вас прекинем док 
Ви испитујете, да продубимо одговоре на Ваша питања која остану 
недоречена и нејасна, а то да ја немам право да предочим исказе других 
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сведока, то је. Немојте ми добацивати, ја Вас нисам прекидалак, саслушала 
сам Вас и немате права да ме прекидате када говорим, када председник 
већа говори, немате права да прекидате. Према томе, где сте Ви нашли то 
да можете да прекидате председника већа. Господине, можете Ви да идете. 
 
 Довршено сведочење. 
 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Главни претрес СЕ ОДЛАЖЕ, а следећи одређује у дане: 
 
 20,, 21. и 22. септембар 2011. године, судница 4 у 14,30 часова. 
  
 За 20. септембар 2011. године сведоци Лазар Танасић, Стево 
Кочијашевић и Бранко Шакуљица. 
 
 За 21. септембар 2011. године сведоци Живорад Божић, Милан 
Малетић и Зоран Иванковић. 
 
 За 22. септембар 2011. године сведоци Драган Стојановић, Иван 
Ненадовић и Горан Вукадиновић. 
 
 За 26. септембар 2011. године у 9 часова и 30 минута, судница 2 
сведоци Јелена Сабљак, Ђурђица-Ана Видић  и Невенка Мађаревић. 
 
  За 27. септембар 2011. године у 9,30 часова, судница 2, сведоци 
Ружа Кесар, Шимун Пејић и Марија Лукетић. 
 
 За 28. септембар 2011. године у 9,30 часова, судница 2, сведоци 
Мијо Клисурић, Даница Воркапић и Боривоје Савић. 
 
 За. 29. септембар 2011. године у 9,30 часова, судница 2 сведоци 
Раде Лесковац, Катица Петровић и Жељко Јапунџа. 
 
 За 30. септембар 2011. године у 9,30 часова судница 2, сведоци 
Марко Ходак, Стјепан Рес и Мирко Рудић. 
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 ОДРЕЂУЈЕ СЕ вештачење од стране вештака војне струке коме 
ће се доставити ЦД са комплетним списима предмета и наредбом суда 
са питањима на која треба да одговори. 
  
 За вештака СЕ ОДРЕЂУЈЕ Бошко Антић. 
 
 

Довршено у 15,45 часова. 
 
 

ЗАПИСНИЧАР                                        ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА  
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